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Inleiding

prof. mr. H.N. (Harriet) Schelhaas
Harriet Schelhaas is na tien jaar in de advocatuur werkzaam 

te zijn geweest, sinds 2015 hoogleraar privaatrecht aan de 

Erasmus Universiteit Rotterdam. Zij geeft onderwijs in de 

bacherloropleiding (Verbintenissenrecht) en in de Master 

Privaatrecht. Daarnaast geeft zij cursussen aan de juridische 

beroepspraktijk, is zij redacteur van verschillende tijdschriften 

en uitgaven en raadsheer-plaatsvervanger in het Gerechtshof 

Arnhem-Leeuwarden.

 
prof. mr. P.A.M. (Paul) Mevis 
Paul Mevis is hoogleraar straf(proces)recht aan de Erasmus 

Universiteit Rotterdam. Daarnaast is hij annotator voor de 

‘Nederlandse Jurisprudentie’ en raadsheer-plaatsvervanger 

in het Gerechtshof Amsterdam en rechter plaatsvervanger 

bij de Rechtbank Rotterdam. Ook maakt hij onder andere 

deel uit van de Commissie die tot taak heeft de minister te 

adviseren over specifieke juridische vraagstukken inzake de 

modernisering van het Wetboek van Strafvordering.

mr. dr. J.S. (Joost) Nan 
Joost Nan is universitair hoofddocent straf(proces)recht 

aan de Erasmus Universiteit Rotterdam. Vanaf 2003 is hij 

advocaat (met specialisme strafrecht). Op dit moment is 

hij nog een dag in de week actief als (cassatie)advocaat 

bij Wladimiroff Advocaten in Den Haag. Ook was en is hij 

op diverse manieren betrokken bij de Beroepsopleiding 

advocatuur.

mr. C. (Claire) Hofman: Programmadirecteur 

Claire Hofman is als coördinator nauw betrokken geweest 

bij de doorstart van de Togamaster in 2015. Onder de 

nieuwe naam Toga aan de Maas en in de vorm van een 

Double Degree is zij twee jaar verantwoordelijk geweest 

voor het reilen en zeilen van de master. Daarna is zij 

zich gaan concentreren op haar proefschrift, waarin één 

van de belangrijke speerpunten van Toga aan de Maas, 

namelijk interne rechtsvergelijking, de basis vormt. Claire 

bekijkt het sanctiearsenaal ten aanzien van fiscale fraude. 

Fiscale sancties werden in de Middeleeuwen nog als civiel 

beschouwd, maar inmiddels bestaat enkel nog de keuze 

tussen de bestuursrechtelijke en strafrechtelijke route. Nu 

het einde van het dissertatietijdperk in zicht is, is Claire als 

programmadirecteur teruggekomen bij Toga aan de Maas. 

In deze rol is zij verantwoordelijk voor de inhoud van het 

programma en houdt ze zich bezig met beleid, strategie  

en relatiebeheer. 

mr. B. (Bianca) de Jong: Coördinator
Bianca de Jong is in 2019 begonnen als coördinator 

van Toga aan de Maas. Daarnaast is zij vanaf 2018 Tutor 

Rechtsgeleerdheid op de universiteit. De afwisseling tussen 

bachelor- en masterstudenten bevalt haar erg goed. Zelf 

heeft zij de masters Privaatrecht en Toga aan de Maas 

afgerond. Nu maakt zij op een andere manier deel uit van de 

master en is zij het aanspreekpunt voor studenten, docenten 

en associates. Zij staat nauw in contact met hen en denkt 

Wij overhandigen u dit boekje ter viering van het vijfjarig bestaan 

van de Dubbele master Toga aan de Maas. Vijf jaar na de start 

zijn er vier lichtingen afgestudeerd, hebben wij vierentwintig 

betrokken associates die zijn aangesloten bij de master en 

geven docenten van verschillende secties onderwijs aan onze 

studenten. Wij zijn trots op wat we tot nu toe hebben bereikt en 

hadden dit niet zonder u gekund. Voordat er verder zal worden 

ingegaan op het lustrum, zal het team van 

Toga aan de Maas aan u worden voorgesteld.

Vlnr: B. de Jong, C. Hofman, H.N. Schelhaas, J.S. Nan, P.A.M. Mevis
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mee over masterclasses en lezingen. Daarnaast kunt u bij 

haar terecht als het gaat om de dagelijkse gang van zaken 

van de master, de evenementen en de stage. 

L. (Léon) Fieret: Student-assistent 
Léon Fieret is sinds december 2019 student-assistent 

voor Toga aan de Maas en voert in deze rol uiteenlopende 

ondersteunende taken uit voor Bianca en Claire. Daarnaast 

heeft hij zijn bachelor Fiscaal Recht afgerond en gaat hij de 

master Directe Belastingen volgen. Tot slot houdt hij zich 

bezig met een deels-eigen bedrijf. 

Voor een introductie van alle betrokken docenten, verwijzen 

wij u graag naar het smoelenboekje dat als insert in het 

midden van dit magazine zit. Wij zijn hen allen zeer erkentelijk 

voor hun inzet de afgelopen jaren voor Toga aan de Maas en 

hopen dat zij nog lang betrokken blijven bij dit programma.

Door het Coronavirus is dit lustrum anders dan van tevoren 

gedacht, maar dat weerhoudt ons er niet van om bij deze 

feestelijke gebeurtenis stil te staan. Uiteraard zal het lustrum 

nog uitgebreid worden gevierd tijdens de startbijeenkomst 

in 2021. Toch blikken wij nu alvast graag, samen met u, terug 

op vijf mooie jaren. Hier zal Claire Hofman een begin mee 

maken op de volgende bladzijdes. 

Wij zullen in dit magazine niet alleen terugkijken, maar 

ook vooruit. Wat ligt er in de toekomst voor Toga aan 

de Maas? Het doel is om het predicaat ‘top-opleiding' te 

ontvangen voor de master. Dat zou de kers op de taart zijn 

en hier werken wij met z’n allen naartoe. Meer over onze 

toekomstvisie vindt u op pagina’s 28 en 29.

Het afgelopen jaar is er hard gewerkt aan de master. 

De masterclasses zijn vernieuwd, er zijn keuzevakken 

toegevoegd, de vakken Toga in Theorie en Toga en Spoed 

zijn tot een vak gefuseerd: Toga in Theorie & Praktijk en er 

is een nieuw vak toegevoegd: Law and narrative in theory 

and practice. Ook is ervoor gekozen om de scriptie en 

stage om te draaien, zodat de studenten zijn afgestudeerd 

als zij de stage hebben voltooid. Indien de samenwerking 

van beide kanten bevalt, is het dus mogelijk om de student 

direct een baan aan te bieden. Op deze manier proberen wij 

de overgang van studeren naar een carrière zo gemakkelijk 

mogelijk te maken voor onze studenten. Wij hopen hiermee 

uiteraard ook onze associates te bedienen. Wanneer 

zij tevreden zijn over een stagiair(e), kunnen zij hem/

haar direct een baan aanbieden. Op deze manier blijft de 

samenwerking met de praktijk nauw en hopen wij een brug 

te slaan tussen theorie en praktijk. Dat deze samenwerking 

goed verloopt, bewijzen de alumni van de master. Een 

overzicht van alle alumni per lichting vindt u op pagina’s 

16 en 17. Een groot deel van hen is terecht gekomen bij 

onze associates, zoals u kunt lezen in de interviews met de 

associates. De overige studenten zijn ook allemaal goed 

terecht gekomen, bijvoorbeeld als docent bij de universiteit, 

gerechtssecretaris bij de Hoge Raad, advocaat bij diverse 

andere advocatenkantoren of als medewerker bij een 

onderzoeksinstituut. Er zijn zelfs een aantal alumni die 

artikelen hebben gepubliceerd. Wij blijven graag in contact 

met onze alumni en hebben een nieuwe LinkedIn rubriek in 

het leven geroepen: ‘Hoe is het nu met..?’ Bent u benieuwd 

waar onze alumni terecht zijn gekomen en wilt u verder op 

de hoogte blijven van het reilen en zeilen van de master? 

Kijk dan op pagina 31 van dit magazine en volg onze social 

media pagina’s. 

Tot slot willen wij toevoegen dat Toga aan de Maas een uniek 

programma is, wat mede dankzij onze betrokken associates 

een succes is geworden. Wij willen hen dan ook graag in 

het zonnetje zetten en hen ontzettend bedanken voor hun 

nauwe betrokkenheid bij de master. Daarnaast bedanken wij 

de studenten, docenten en de leden van de Raad van Advies 

voor hun inzet. Zonder al deze betrokkenen zou Toga aan de 

Maas het vijfjarig bestaan niet vieren. 

Op naar de volgende vijf jaar en veel leesplezier!

 

Hartelijke groet,

Namens team Toga aan de Maas

Bianca de Jong  

T
oga aan de Maas is voor veel studenten een bijzondere 

ervaring: ze hebben intensief contact met niet de 

minste docenten en de official associates en dit altijd 

in harmonie. Studenten worden met andere woorden heel 

goed begeleid in hun 'weg naar de top'. Als liefhebber van 

de (bij voorkeur Zwitserse) Alpen, zie ik – als ik denk aan ‘de 

top’ - direct een prachtig glooiend groen landschap voor 

me, dat vrij vlug overgaat in steeds steilere beklimmingen, 

uitmondend in een puntige witte rots, met daarin ferm 

pronkende vlaggen van stoere bergbeklimmers. 

Als ik mijn persoonlijke liefhebberij vertaal naar de ‘weg naar de 

top’ van de togastudent dan zou Toga aan de Maas in feite de 

steile route naar oneindige hoogte uitgestippeld moeten heb-

ben. Bovendien zou Toga aan de Maas de student hier en daar 

handreikingen moeten hebben geboden om de volgende stap te 

kunnen zetten. Een handreiking in de vorm van een routeaandui-

ding, of een mooie geplaveide asfaltweg. De eerlijkheid gebiedt 

te zeggen dat hiervan heus niet altijd sprake was. 

De route die Toga aan de Maas heet, moest in de afgelopen 

jaren hier en daar nog wat verder uitgestippeld worden 

op het moment dat de eerste lichtingen studenten aan de 

beklimming begonnen. Toga aan de Maas, in de nieuwe vorm, 

heeft dus net zozeer als de student, tegelijk met de student, 

een ontwikkeling doorgemaakt. Wat mij betreft is de top die 

Toga aan de Maas kan bereiken uiteindelijk het ontvangen 

van het predicaat ‘top-opleiding'. Een ambitieus streven kan 

geen kwaad! Ooit zal de togavlag wel wapperen in de gure 

Rotterdamse wind. 

Voor wat betreft de top die studenten kunnen bereiken, 

reflecteer ik op een lezing die een paar jaar geleden werd 

gegeven door prof. Paul Verhaeghe, in het kader van de 

stichting Juridische Samenwerking aan de Maas, over de 

regulering van menselijke verhoudingen via (macht en) 

autoriteit. Want ondanks het feit dat het – althans volgens 

het bekende gezegde - aan de top eenzaam schijnt te zijn, 

is een confrontatie met (de regulering van) intermenselijke 

verhoudingen inherent aan de race op weg naar de ambities 

van onze togastudenten. 

Om weer terug te komen op de bergbeklimming: de top 

bereiken ze enerzijds met elkaar, maar anderzijds is er op het 

uiterste puntje geen plek voor hen allemaal. Dit ingewikkelde 

spanningsveld heeft alles met de regulering van relaties, en 

dus met macht en autoriteit, te maken en hier weet prof. 

Verhaeghe alles van. 

Autoriteit is het regelen van de verhoudingen tussen mensen 

op grond van vrijwillige onderwerping aan interne dwang. 

Autoriteit berust op een drieledige structuur: iemand heeft 

gezag over iemand anders, omdat beide geloven in een derde 

gegeven, de grond van autoriteit. Als er geen autoriteit heerst, 

Voor u ligt een boekje ter viering van het vijfjarig bestaan van de 

dubbele master Toga aan de Maas. Vijf jaar draaien betekent niet 

alleen een mijlpaal, het biedt ook de gelegenheid om terug te 

blikken. Dat wil ik graag met u doen. 

Terugblik: vijf jaar 
Toga aan de Maas   
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dan moeten verhoudingen worden geregeld op grond van 

macht: een gedwongen onderwerping aan externe dwang. 

In de wereld waarin wij nu leven hebben we te maken met 

het verdwijnen van traditionele autoriteit. Men geloofde 

eeuwenlang in het patriarchaat, met zowel een religieuze, 

wettelijke als traditionele invulling. Op deze grond was 

men bereid zich vrijwillig te onderwerpen aan al wie een 

vaderlijke positie innam. Het is nu niet meer natuurlijk aan 

één centrale vaderfiguur autoriteit te verlenen. Een voorbeeld 

op microniveau: waar kinderen vroeger door moeder werden 

opgevoed, en ‘maar moesten wachten tot papa thuis kwam’ 

wanneer ze stout waren geweest, worden ze nu opgevoed 

door opa’s, oma’s en de crèche. 

Het wegvallen van de grond van autoriteit betekent verlies 

aan vrijwillige onderwerping, waardoor er ruimte is voor 

een toename van pure macht. Deze ontwikkeling is volgens 

Verhaeghe zichtbaar in de toename van regels, maar ook in 

de verkiezing van Donald Trump. Pure macht kent maar twee 

spelers: iemand heeft macht over iemand anders omdat hij 

sterker, rijker of slimmer is, en kan dus de ander dwingen om 

te gehoorzamen. Met Verhaeghe meen ik, dat de toename van 

macht ten koste van autoriteit geen positieve ontwikkeling is. 

Nu leef ik niet met de vrees dat onze studenten Donald 

Trump als grootste voorbeeld zien. Toch spreek ik hierbij 

expliciet de wens uit dat de afgestudeerde togatopper een 

gezagdrager en geen machtshebber wordt en ervoor zorgt 

dat mensen hen autoriteit willen verlenen. De afgestudeerde 

lichtingen togastudenten zijn bij mijn weten allen op de 

zojuist beschreven wijze naar hun top toe aan het klimmen. 

Wij danken u hartelijk voor het prettige contact en zijn u 

erkentelijk voor de tijd die u aan onze studenten besteed 

heeft. Middels dit boekje hopen we u te laten dat alle moeite 

ook daadwerkelijk wat heeft opgeleverd! Namens het hele 

'toga-team' wens ik u veel leesplezier (en kijkplezier)! 

Met vriendelijke groeten, 

Claire Hofman

Programmadirecteur Toga aan de Maas 

Binnen de master 
Toga aan de Maas 

verzorgen onze associates de masterclasses. Tijdens de 

masterclasses leren de studenten praktische vaardigheden. Deze 

hebben ze nodig tijdens de stage en natuurlijk in hun carrière na 

de master. Ook leren onze studenten onze associates op deze 

manier kennen. Zij krijgen een kijkje in de keuken en leren de 

verschillen tussen de advocatuur, de rechtbank en het OM. Op de 

volgende pagina's delen een aantal associates en alumni 

hun ervaringen. 

Graag bedanken we al onze associates voor hun betrokenheid 

en inzet. Wij kijken uit naar vele inspirerende masterclasses en 

natuurlijk naar een mooie samenwerking. 

Daar zijn wij groos op!
' Studenten 
worden heel 
goed begeleid  
in hun weg naar 
de top'
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Cees Advocaten

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

• Moot Court

• Aandeelhoudersgeschillen

• Insolventie- en ondernemingsrecht 

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Een student moet volgens ons enthousiast, ambitieus 

en ondernemend zijn. Daarnaast moet hij/zij 

doorzettingsvermogen hebben en vooruit denken.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de 

master Toga aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als 

voor de studenten?

Op deze manier kan je als ambitieuze rechtenstudent 

enerzijds extra kennis opdoen en anderzijds op een 

laagdrempelige manier kennismaken met de praktijk. Voor 

een kantoor geeft het kansen om op een leuke, informele 

manier kennis te maken met deze groep studenten. Ze zijn 

betrokken, leergierig en actief tijdens een kantoorbezoek. 

Nadat mr. Joost van Essen en mr. Esther Grootscholten de 

master Toga aan de Maas respectievelijk in 2018 en 2019 

hadden afgerond, begonnen zij bij Cees Advocaten als 

advocaat-stagiair(e). 

Zij tonen oprechte interesse in studenten en potentiële nieuwe 

collega’s. Joost is na zijn positieve kennismaking als student-

stagiair begonnen bij Cees. Esther heeft na haar eerste positieve 

ervaringen met Cees een werkstudentschap  doorlopen. 

Naast de speeddates, is Cees ons ook bij de masterclass en 

aansluitende borrel opgevallen. Cees heeft veel inhoudelijke 

kennis in huis en daarnaast is het een bijzonder sociaal 

kantoor. 

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Zeker! Toga aan de Maas opent deuren. Door de speeddates 

krijg je de mogelijkheid om op informele en laagdrempelige 

wijze kennis te maken met kantoren. Ook de masterclasses, 

borrels met associaties en stage dragen eraan bij dat je een 

veel beter beeld krijgt bij het kantoor. 

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Toga aan de Maas biedt ontzettend veel mogelijkheden 

om je als student voor te bereiden op de praktijk. Je krijgt 

de kans om binnen 1,5 jaar tijd met heel veel verschillende 

advocatenkantoren en andere (juridische) instellingen kennis 

te maken. Daarnaast krijg je bij Toga aan de Maas de ruimte 

om vaardigheden te ontwikkelen. Toga aan de Maas is een 

goede basis voor de juridische praktijk in algemene zin. Wij 

zouden studenten willen meegeven zich open te stellen voor 

de kansen die je worden geboden bij deelname aan Toga 

aan de Maas. Benut die kansen. Leg actief contacten met 

associaties, verdiep je in de carrièremogelijkheden die je na 

Toga aan de Maas hebt. 

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Wij hebben een masterclass gegeven over cassatietechnieken 

en de meest recente masterclass ging over de verschillen en 

overeenkomsten tussen de diverse rechtsgebieden.

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Ongeremde nieuwsgierigheid en leergierigheid, omdat je 

altijd van de hoed en de rand moet willen weten. 

 

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

Als Toga-student is het een voorrecht om tijdens je master 

met veel verschillende kantoren, het OM en de rechtspraak in 

aanraking te komen. Op die manier kun je goed aftasten waar 

je op je plek bent. Als betrokken kantoor is het een groot 

plezier om kennis te maken met studenten die het meeste uit 

zichzelf en hun studie willen halen.

De Bont Advocaten

Nadat zij de master Toga aan de Maas had afgerond, is 

mr. Sari Eckhardt in 2018 begonnen bij De Bont Advocaten 

en in 2019 beëdigd als advocaat-stagiaire. Hoe waren uw 

ervaringen tijdens de master met het kantoor waar u nu 

werkzaam bent?

De Bont Advocaten kwam gedurende de masterclass en mijn 

stage over als een kantoor dat inhoud hoog in het vaandel 

heeft staan. Tegelijkertijd is persoonlijk contact een groot 

goed, zowel op kantoor onderling, als richting cliënten en de 

autoriteiten. Bovendien sprak het mij aan dat je ten opzichte 

van het commune strafrecht met ander soort cliënten 

en feiten te maken hebt en dat je ten opzichte van de 

belastingadviseur meer onafhankelijk bent van je cliënt. 

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Absoluut! Daardoor heb ik de kans gehad om via de diverse 

evenementen die worden georganiseerd en de stage kennis 

te maken met kantoor, waarna ik nooit meer ben weggegaan!

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Houd je blik open en probeer de kansen die je krijgt – 

bijvoorbeeld tijdens de stage en masterclasses – te benutten 

door vragen te stellen en contact te maken, zodat je jouw  

toekomstige werkgever niet misloopt!

Joost van Essen Esther Grootscholten Sari Eckhardt
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De Brauw Blackstone Westbroek De Haas Advocaten

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Afgelopen jaar hebben wij de Toga-studenten ontvangen op 

kantoor voor een interessante niet-inhoudelijke masterclass. 

De workshop stond in het teken van studie en loopbaan 

coaching. Hoe maak je de juiste keuze tijdens en na je 

studie? Onze enthousiaste gastspreekster liet de studenten 

nadenken over de toekomst en over hoe zij hun doelen 

kunnen bereiken. 

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Een goede Toga-student is gemotiveerd, nieuwsgierig en 

heeft een passie voor het recht. 

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

De Toga aan de Maas master trekt veel ambitieuze en 

gemotiveerde studenten aan die benieuwd zijn naar de 

praktijk. De combinatie van vakken en praktijk biedt een 

waardevol inzicht en kan de studenten helpen bij het 

maken van een weloverwogen keuze wanneer zij op de 

arbeidsmarkt starten. Voor ons als kantoor is de toegevoegde 

waarde dat wij jaarlijks een enthousiaste student ontvangen 

voor een stage die de opgedane academische kennis meteen 

in de praktijk brengen. 

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Tijdens de masterclasses hebben wij onder meer een casus 

behandeld waarbij iemand zowel fiscaal of strafrechtelijk 

wordt geplukt en hoe een en ander zich dat tot elkaar 

verhoudt. De laatste keer hebben wij de studenten een 

bezwaarschrift tegen een bestuurlijke boete laten schrijven 

als gevolg van een onderzoek van de arbeidsinspectie

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Durf om te spreken en de wil rechtsvragen uit te diepen en 

daarvoor de antwoorden te vinden.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

Je kunt hetgeen je leert beter in de praktijk plaatsen en 

krijgt al veel mee over procederen en alle regels, maar ook 

strategische afwegingen die daarbij komen kijken.

Nadat zij de master Toga aan de Maas had afgerond, is 

mr. Sylvana de Groot in 2020 begonnen als advocaat-stagiaire 

bij De Haas. Hoe waren uw ervaringen tijdens de master met 

het kantoor waar u nu werkzaam bent?

Tijdens de master ben ik meerdere keren in contact gekomen 

met kantoor, waaronder tijdens het netwerkdiner en de 

masterclass. Vanaf het begin kreeg ik een goede indruk 

van kantoor en kreeg ik een duidelijk beeld over wat de 

werkzaamheden op kantoor zijn. De activiteiten die vanuit de 

master werden georganiseerd zorgden er voor dat ik op een 

leuke en toegankelijke manier contact kon leggen met kantoor. 

Ook merkte ik tijdens de verschillende contactmomenten dat 

er een leuke en gezellige sfeer heerst op kantoor.

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Door de master heb ik de mogelijkheid gekregen om 

persoonlijk contact te hebben met kantoor. Daarnaast kreeg 

ik door de masterclass een goed beeld van de praktijk. Dit 

heeft ertoe geleid dat ik stage kon lopen bij dit kantoor.

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

De Togamaster is een leerzame, leuke maar ook intensieve 

master. Je leert tijdens de master welke rechtsgebieden en 

werkzaamheden je leuk vindt. De vakken die worden gegeven 

tijdens de master zijn erg leerzaam. Wat je bij deze vakken 

hebt geleerd zie je ook terug in de praktijk. Mijn advies is 

dan ook om vooral open te staan voor de mogelijkheden 

die de master je kan bieden en zo het beste uit jezelf, je 

studententijd en de master te halen.  

Nadat hij de master Toga aan de Maas had afgerond, is 

mr. Joost Rendering in 2019 begonnen als advocaat-stagiair 

bij De Brauw. Hoe waren uw ervaringen tijdens de master 

met het kantoor waar u nu werkzaam bent?

Tijdens mijn lichting hadden we bij De Brauw een moot 

court over IE-recht. Tobias Cohen Jehoram had zichzelf 

aangeboden om die avond als rechter op te treden in een 

kort geding over merkinbreuk. Wat mij betreft was dit de 

mooiste masterclass van dat jaar.    

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Dankzij de togamaster heb ik een goed beeld gekregen van 

De Brauw.  Doordat de moot court destijds op een vrijdag 

was, konden wij samen met mensen van kantoor de week 

afsluiten. De open sfeer en de grote verscheidenheid aan 

mensen vielen mij die avond positief op. 

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Doorzettingsvermogen is de sleutel tot succes. Mijn advies 

is daarom om altijd vastberaden vol te houden wat je 

begonnen bent.

Joost Rendering Sylvana de Groot
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DVDW Advocaten

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Wij verzorgen al sinds jaren de masterclass onderhandelen, 

waarbij wij de studenten ook praktische vaardigheden willen 

meegeven. Dit is in de praktijk minstens net zo belangrijk als 

juridische kennis. 

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Nieuwsgierig, vakinhoudelijk, sociaalvaardig en enthousiast. 

Bovenal een topjurist die verder kijkt dan zijn/haar eigen 

vakgebied.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

Voor de studenten is het een grote meerwaarde dat ze kans 

krijgen om bij zoveel instellingen en kantoren een ‘kijkje in 

de keuken’ te nemen. Op die manier kunnen ze veel beter 

beoordelen wat bij hen past en wat ze leuk vinden. Het recht 

gaat pas leven in de praktijk.

Voor ons kantoor is het een grote meerwaarde 

om vakinhoudelijke en enthousiaste studenten en 

stagekandidaten te ontmoeten. Tijdens een stage leer 

je iemand echt kennen en ontdek je ook kwaliteiten die 

verborgen blijven in een CV of tijdens een sollicitatiegesprek.

Nadat zij de master Toga aan de Maas had afgerond, is mr. 

Isabella den Toom in 2020 begonnen als advocaat-stagiare bij 

DVDW. Hoe waren uw ervaringen tijdens de master met het 

kantoor waar u nu werkzaam bent?

Tijdens de master heb ik stage gelopen bij DVDW Advocaten. 

De stage is zo goed bevallen dat ik nog steeds daar 

werkzaam ben. De stage vind ik denk het leukste deel van de 

master, omdat hier de theorie en praktijk echt samenkomt. 

Tijdens mijn stage werd ik heel erg betrokken bij de dagelijkse 

praktijk, waardoor je veel leerde. Bovendien is de sfeer echt 

prettig.

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met

het kantoor door de master? 

Ja de master maakt het mogelijk om stage te lopen 

bij kantoren zonder dat (meestal) een formele 

sollicitatieprocedure nodig is. Bovendien biedt de master 

een platform voor studenten om kennis te maken met 

verschillende kantoren. Door zowel een platform te bieden 

als de mogelijkheid direct stage te lopen, is het contact 

gemakkelijker te leggen met het kantoor.

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven?

Be open minded. De master brengt je in contact met 

verschillende soorten advocatenkantoren. Wees open om 

ook kantoren die je zelf nooit zou benaderen voor een stage 

te leren kennen. Het kan zomaar de plek zijn die precies bij 

je past!

Houthoff

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Het afgelopen jaar heeft Houthoff de Machtsklas 

georganiseerd. Dit is een softskill workshop waarbij de 

studenten leren hoe ze de ander kunnen overtuigen van 

zijn/haar idee. Vervolgens was er een lunch georganiseerd 

met kantoorgenoten in onze kantoorbar. Hier konden de 

studenten allerlei vragen stellen aan kantoorgenoten en de 

sfeer proeven binnen Houthoff.

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Een goede Toga aan de Maas-student dient initiatief te durven 

nemen. Vooral tijdens de stageperiode is het van belang dat 

de student-stagiaire op iedereen af durft te stappen en zelf 

vraagt om hulp indien nodig. Nu zal de afdeling daar ook 

altijd naar vragen bij Houthoff.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de 

master Toga aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als 

voor de studenten?

Voor Houthoff is de master Toga aan de Maas van 

toegevoegde waarde omdat wij studenten met verschillende 

studie achtergronden goed kunnen leren kennen via een 

stage of een kantoorbezoek. Voor de student is deze master 

erg aan te raden aangezien zij bij veel verschillende kantoren 

op bezoek gaan. Op deze manier kan de student erachter 

komen welk kantoor nou echt bij hem/haar past.

Nadat zij de master Toga aan de Maas had afgerond, is

mr. Daniëla van Noort in 2020 begonnen als advocaat-

stagiaire bij Houthoff. Hoe waren uw ervaringen tijdens 

de master met het kantoor waar u nu werkzaam bent?

Goed, voornamelijk door de masterclass.  Ook bij de 

netwerkborrels die door de Togamaster waren georganiseerd 

na de masterclass wist de Recruiter van Houthoff nog wie ik 

was, dat was fijn.

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Tijdens de Togamaster werd een masterclass bij Houthoff 

georganiseerd. Na afloop van deze masterclass was er een 

borrel, en hier sprak ik met de Recruiter van Houthoff. In 

diezelfde week stuurde hij een e-mail met de vraag of ik 

wellicht geïnteresseerd was in een student-stage. Via deze 

weg ben ik uiteindelijk als advocaat-stagiaire bij Houthoff 

begonnen. Zonder deze masterclass had ik dit waarschijnlijk 

niet gedaan, dus de interactie is zeker beter geweest door de 

Togamaster.  

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Sta open voor kantoren waar in eerst instantie je keuze 

misschien niet ligt. Door je vooroordelen aan de kant te 

zetten en stages te lopen bij kleine, middelgrote en grote 

kantoren kom je erachter wat het beste bij je past. Daarbij 

zijn voornamelijk de mensen belangrijk en hoe je daarmee 

klikt. Of het klikt kan je pas beoordelen na het lopen van 

een stage.

Isabella den Toom Daniëla van Noort
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A
lu

m
n

i Lichting  
2016-2018

Femke Schouten

Marit Pennock

Sharon Janssen

Helin Erdem

Sharona Lemmen

Naomi Gielesen

Kawa Rasul

Laurens Kok 

Anxhela Gore

Tessa Troost

Joost van Essen

Kirsten Lagerweij 

Job Vermaat 

Joost Rendering 

Rada Kim

Jolien Breukink 

Joyce Corver 

Larissa Sneek

Laura de Leeuw

Sari Eckhardt

Mehmet Cetinkaya

Bianca de Jong

Lichting 
2017-2019

Anne Castermans

Jens van Amersfoort

Maxime van Oers

Chantal van der Vis

Charmaine Purperhart

Viviane Wennekes

Sophie van Overveld

Sophie Klaversteijn

Dionne Buskens

Valerie van Brouwershaven

Basya Klinger

Jorian Gunst

Sam Peters

Max Nederlof

Kayleigh Oudenhuijsen

Mark Littooij

Esther Grootscholten

Emy Knikman

Emily van Breugel

Gulsum Erdogan 

Hasnae el Marzguioui

Luuk Rietveld

Lukas Hendriks

Marieke Buijs

Koen van Buuren

Lichting 
2018-2020 

Dominique Diesfeldt 

Elise Korbee

Feron van Dongen

Sofia Paoletta

Ellis Martens

Isabelle den Toom

Daniëla van Noort

Valerie de Brito

Rosanne Bassie

Milou Tiemensma

Josefien Vreeken

Hester Groen

Nienke Kerssies

Laura Hollander

Sylvana de Groot

Amila Kasumovic

Lichting 
2019-2021
(nu bezig)

Nina Warnik

Evalotte van Wessel

Laura Pietersen

Manouk Nagtegaal

Jitske Verhagen

Céline Maliepaard

Frederiek Frerichs

Puck van Elzelingen

Ernst van Gassen

Marieke Vervoorn

Daniël van Dam

Marleen van Zwienen

Peter Helwig

Maxime de Jong

Maxime van Diemen

Marijn Kok

Diede van der Heijden

Maak kennis met onze 

lichting 2020-2022 in het 

smoelenboek.

Lichting 
2015-2017

Marco Witteman

Amber Voss

Bianca de Raad

Marieke Rademakers 

Carla Knoope  

Lysanne den Haan  

Cindy Karsdorp 

Maartje Kouwenberg  

Steven Kea   

Eva Haans  

Roos Schneiders  

Dino Bektsevic  

Ka Yie Lee  

Max Albers  

Hannah Jans  

Sofie van den Boom 

Romee Kool

Lieke Appels
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Loyens & Loeff

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

De afgelopen jaren zijn wij vooral aan de slag gegaan 

met een masterclass van advocaat Ruben Kamerling van 

Corporate. Hij heeft de studenten wat kunnen vertellen over 

Due diligence, transactiedocumentatie en datalekken. Dat is 

altijd goed bevallen!

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Zo divers als we zijn binnen de organisatie, zo divers kijken 

wij aan tegen de “juiste” eigenschappen. 

Wij horen dan ook graag liever van een student tijdens een 

sollicitatie welke eigenschap(pen) hij of zij beheerst en welke 

eigenschappen verder ontwikkeld kunnen worden tijdens de 

stage bij Loyens & Loeff.

Om zoveel mogelijk uit jouw stage te halen is het belangrijk 

dat je durft! Durf vragen te stellen, durf om feedback te 

vragen, durf met ideeën en voorstellen te komen en bovenal; 

durf jezelf te zijn! 

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de 

master Toga aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als 

voor de studenten?

Wij zijn ontzettend blij te kunnen samenwerken met een 

master as Toga aan de Maas. Omdat de studenten uitstekend 

worden opgeleid en door het duale karakter altijd een extra 

stap leren zetten, krijgen we mensen op stage die goed bij 

Loyens & Loeff passen. 

Nadat zij de master Toga aan de Maas had afgerond, is mr. 

Jolien Breukink in 2018 begonnen als advocaat-stagiaire bij 

Loyens & Loeff. Hoe waren uw ervaringen tijdens de master 

met het kantoor waar u nu werkzaam bent?

Loyens & Loeff leerde ik kennen tijdens een van de kantoor-

bezoeken die door Toga aan de Maas werden georganiseerd. 

De ontspannen sfeer en mensen die er werken spraken mij 

direct aan!  Na het kantoorbezoek werd er door de master 

een netwerkevent georganiseerd. Tijdens dit “speeddate” 

diner krijgt iedere student de kans om met de verschillende 

kantoren in gesprek te gaan. Na afloop word je op basis 

van je voorkeur aan een kantoor gekoppeld voor een 

studentstage. Uiteindelijk heb ik tijdens de master met veel 

plezier stagegelopen op de afdeling Corporate van kantoor 

Amsterdam. 

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Zeker! De master gaf mij de mogelijkheid om op verschillende 

momenten en op een informele en laagdrempelige manier 

kennis te maken met de kantoren verbonden aan Toga aan de 

Maas. Vooral het netwerkdiner was daarbij een leuke manier 

om te ontdekken welke kantoor het beste bij je past.      

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Kijk tijdens de master goed om je heen en probeer je in te 

beelden bij welk kantoor je jezelf later ziet werken. Het kan je 

uiteindelijk een hele leuke baan opleveren! 

Openbaar Ministerie Rotterdam

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw instelling behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Tijdens masterclasses behandelen we de theorie en de 

praktijk van het requisitoir. De theorie gaat over de ‘inhoud’, 

het juridische hard core gedeelte, de vragen van 348 en 350 

WvSv. De praktijk gaat over wat er kan gebeuren op zitting, 

waar je als officier verantwoordelijk voor bent, de context van 

de zaak, onze maatschappelijke positie. 

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Alle OM-ers hebben een sterk rechtvaardigheidsgevoel en 

een drive voor waarheidsvinding. We zoeken bij studenten 

ook deze passie, gecombineerd met het zijn van een 

teamplayer. Flexibiliteit en samenwerken zijn nodig om het 

OM-vak goed te kunnen uitoefenen.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de 

master Toga aan de Maas, zowel voor uw instelling, als 

voor de studenten?

Het is de zoektocht naar de match tussen talenten en de 

praktijk. Het Openbaar Ministerie zoekt altijd naar nieuwe 

talenten en daarom verbinden we ons graag aan de 

academische praktijk om te vertellen over het belangrijke 

werk van het OM. Studenten kunnen een stage volgen om te 

ontdekken of die match er ook voor hen is.

Nadat hij de master Toga aan de Maas had afgerond, is 

mr. Jens van Amersfoort in 2019 begonnen als trainee bij het 

Openbaar Ministerie. Hoe waren uw ervaringen tijdens de 

master met het kantoor waar u nu werkzaam bent?

Ik heb mijn stageperiode bij het openbaar ministerie ervaren 

als een unieke mogelijkheid om de werkzaamheden en de 

organisatie beter te leren kennen. Tijdens mijn stage werd 

ik begeleid door verschillende ervaren officieren en kreeg 

ik de mogelijkheid om een kijkje te nemen bij de diverse 

onderdelen van het OM en de politie. Zo heb ik o.a. mogen 

meelopen tijdens een nachtdienst van de politie om te zien 

hoe een dossier precies tot stand komt voor deze naar het 

OM gaat, heb ik meegedraaid binnen het onderzoeksteam 

cybercrime van het OM en heb verschillende zaken mogen 

pitchen voor ervaren officieren. Door de werkzaamheden 

die ik heb verricht tijdens mij stage heb ik een goed beeld 

gekregen van de werkzaamheden binnen het OM.

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

De master Toga aan de Maas heeft mij een unieke kans 

geboden om bij één van de 25 beste juridische associates 

stage te lopen voor de duur van 12 weken. Het grote 

voordeel van de master is dat je je stage begint met een 

streepje voor op de rest. De associates kennen je namelijk al 

omdat je hier al vaker bent geweest voor de masterclasses 

die op locatie plaatsvinden. Dit maakt de interactie een stuk 

fijner. Het is niet voor niets dat sommige studenten direct aan 

de slag kunnen na hun stage!

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Mijn advies aan huidige en aankomende masterstudenten 

is: doe zoveel mogelijk (verschillende) ervaringen op en 

wees niet bang om fouten te maken. Sta vooral ook open 

voor nieuwe ervaringen binnen rechtsgebieden buiten 

jouw basismaster om, dit zorgt er uiteindelijk voor dat je je 

ontwikkeld tot een betere TADM-jurist!

Jens van Amersfoort en Paul Morsch

18 A s s o c i a t e s  Ta d M  2 0 2 0 19A s s o c i a t e s  Ta d M  2 0 2 0



Rechtbank Rotterdam

Welk(e) onderwerp(en) heeft uwinstelling  behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

De rechtbank levert een bijdrage aan het vak Toga in 

theorie in de vorm van gastcolleges. Daarnaast hebben wij 

verschillende masterclasses verzorgd over onderwerpen als:

• de rol van de juridisch medewerker

• vonnis schrijven

• arbeidsrecht

• werk en ervaring na de studie  

(met toelichting op een zaak)

• een veelzijdig toekomst op de rechtbank

• maritieme kamer

• werken bij de rechtbank

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

• Geïnteresseerd zijn in echt juridisch werk

• Sterk ontwikkeld analytisch vermogen 

•  Goede schriftelijke en mondelinge 

uitdrukkingsvaardigheid 

• Maatschappelijk georiënteerd en geïnteresseerd

• Kritisch op eigen werk en dat van anderen

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw instelling, als voor de studenten?

Toga aan de Maas biedt studenten een unieke kans om 

theorie in de praktijk te zien en te ervaren. Het biedt 

studenten de kans om een goed beeld te krijgen van wat 

de mogelijkheden zijn en zich zelf in een professionele 

omgeving te zien ‘bewegen’. Voor de deelnemende 

instellingen en bedrijven is het een waardevolle manier om 

kennis te maken met talentvolle studenten!

Nadat zij de master Toga aan de Maas had afgerond, is 

mr. Marieke Rademakers in 2017 begonnen als juridisch 

medewerker bij de Rechtbank Rotterdam. Hoe waren uw 

ervaringen tijdens de master met de instelling waar u nu 

werkzaam bent?

Tijdens de master heb ik kennis kunnen maken met het werk 

als juridisch medewerker bij Rechtbank Rotterdam door de 

masterclass “Vonnis schrijven”. Al snel bleek dat bij Rechtbank 

Rotterdam een open en goede sfeer heerst waarbinnen 

hard gewerkt wordt aan een rechtvaardige samenleving. 

De opdracht die we in het kader van de masterclass als 

studenten gemaakt hebben, heeft mij enthousiast gemaakt 

over het beoordelen van zaken vanuit een onafhankelijk 

perspectief en het daadwerkelijk schrijven van vonnissen. 

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Ja, de eerste kennismaking met Rechtbank Rotterdam als 

potentieel toekomstige werkgever heeft er uiteindelijk toe 

geleid dat ik aansluitend aan de master en inmiddels al drie 

jaar helemaal op mijn plek zit als juridisch medewerker.

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Als student van de master Toga aan de Maas is het heel 

waardevol de sfeer binnen de organisatie en de manier van 

werken van alle verschillende associates goed in je op te 

nemen zodat je na afronding van de master mogelijk ook 

direct aan het werk kan in een leuke baan die goed bij je past.

Seebregts & Saey

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Masterclass pleiten.

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Voor ons kantoor: goed jurist die niet bang is om met zijn 

poten in de modder te gaan staan.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master 

Toga aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de 

studenten?

Voor ons kantoor dat we kunnen kiezen uit goede stagiaires. 

(Een van de vorige stagiaires hebben we inmiddels als 

advocaat aangenomen, Charmaine Purperhart).

De studenten kunnen een kijkje in de keuken krijgen bij 

een (kwalitatief hoogstaand) kantoor met een commune 

strafpraktijk. 

Charmaine Purperhart

Nadat zij de master Toga aan de Maas had afgerond, is 

mr. Charmaine Purperhart in 2019 begonnen als advocaat-

stagiaire bij Seebregts & Saey Strafrechtadvocaten. Hoe 

waren uw ervaringen tijdens de master met het kantoor waar 

u nu werkzaam bent?

Charmaine Purperhart: ik had meteen een klik met de kantoor-

genoten. De “down to earth” mentaliteit beviel me ook goed.

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Ja, ik kon daardoor meteen een goede indruk krijgen van het 

kantoor en de mensen.

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Maak gebruik van de kans om zoveel mogelijk rond te kijken 

om te zien wat bij je past.
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Ten Holter Noordam Advocaten

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Vrijwel ieder jaar doet Ten Holter Noordam advocaten 

mee aan Moot Court die wordt georganiseerd in het eerste 

jaar van de master. Voorafgaand aan Moot Court wordt 

een masterclass georganiseerd waarbij de casus met de 

studenten wordt besproken en voorbereid. De casus is ieder 

jaar anders. De laatste keer (2019) was er een huurrechtelijke 

casus. Niet geheel onbelangrijk: de masterclass wordt altijd 

afgesloten met een gezellige borrel. 

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Voor ons is een goede Toga-student iemand die enthousiast, 

gemotiveerd, ambitieus en gezellig is.  

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

Door partner te zijn van de master Toga aan de Maas krijgen 

wij de mogelijkheid om ons kantoor op een informele 

manier presenteren aan studenten die in deze fase van hun 

studie reeds hebben voorgesorteerd op een Togaberoep. 

De studenten krijgen de kans om een indruk te krijgen van 

het kantoor die veel verder reikt dat hetgeen zij kunnen 

opmaken uit bijvoorbeeld een website; zij kunnen de sfeer 

proeven en tijdens een borrel op laagdrempelige wijze aan 

advocaten vragen stellen die zij relevant vinden voor de 

carrièrekeuzes na het afronden van de studie. Indien er een 

wederzijdse klik is, kan een student-stage volgen, waarbij het 

niet onwaarschijnlijk is – zie als voorbeeld Milou – dat er een 

advocaat-stage uit voortvloeit. 

Nadat zij de master Toga aan de Maas had afgerond, is 

mr. Milou Tiemensma in 2020 begonnen als advocaat-

stagiaire bij Ten Holter Noordam Advocaten. Hoe waren uw 

ervaringen tijdens de master met het kantoor waar u 

nu werkzaam bent?

Mijn eerste kantoorbezoek van de master Toga aan de 

Maas was  bij Ten Holter Noordam advocaten. De gezellige 

sfeer van het kantoor viel mij toen gelijk al op. Dit gevoel is 

gebleven en tijdens het lopen van mijn student-stage werd dit 

alleen nog maar meer bevestigd.

Heeft u naar uw mening een betere interactie gehad met 

het kantoor door de master?

Door de master ben ik op een vrij informele manier (het 

volgen van een masterclass) in aanraking gekomen met Ten 

Holter Noordam advocaten. Tijdens een masterclass  kun je 

op een laagdrempelige manier een kantoor leren kennen en 

dit heeft alleen maar bijgedragen aan de verdere interactie 

met het kantoor.

Welk advies zou u een beginnend Toga aan de Maas-student 

mee willen geven? 

Voor mij persoonlijk hebben de masterclasses ervoor gezorgd 

dat je op een eenvoudige en snelle manier een kantoor (een 

beetje) kunt leren kennen. Dit hielp mij met het beslissen bij 

wat voor een kantoor ik uiteindelijk zou willen werken. Mijn 

advies is dan ook om zoveel mogelijk uit deze masterclasses 

te halen, zodat je veel kantoren van binnenuit kunt zien 

en een gevoel krijgt van wat voor jou belangrijk is op een 

toekomstige werkplek.

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Tijdens de masterclass heeft ons kantoor de onrechtmatige 

daad behandeld. Wij zijn daar met name ingegaan op:  

I. de bewijsrechtelijke aspecten van de vordering uit hoofde 

van de onrechtmatige daad en II. de wijze waarop een 

pleidooi zo krachtig mogelijk kan worden neergezet. Op 

die manier hebben wij de studenten willen meegeven dat 

zij veel invloed kunnen uitoefenen op de uitkomst van een 

procedure, als zij de juridische basis (‘Wat moet er gesteld 

worden en moet dit bewezen worden?’) helder hebben en 

hun betoog op basis daarvan gestructureerd opbouwen.

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

•  sterk ontwikkeld analytisch en juridisch denkvermogen;

•  brede juridische belangstelling;

•  communicatief vaardig;

•  professioneel en oplossingsgericht.

 

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de 

master Toga aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als 

voor de studenten?

Wij hebben er plezier in om jonge mensen om ons heen 

te hebben en hen op te leiden. Bij ons kantoor werkt 

de student zowel zelfstandig als in teamverband aan 

uiteenlopendezaken.

Broeseliske Van Vlijmen Advocaten

Samir El HadouchiMilou Tiemensma en Alexandra den Eijnden

HerikVerhulst

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

De afgelopen jaren heeft ons kantoor de (voorheen 

genaamde) comparitie van partijen behandeld. In een 

inhoudelijk college werden de juridische in’s en out’s van de 

comparitie van partijen belicht, waarna met de studenten aan 

de hand van een door hen voorbereide casus een comparitie 

van partijen werd nagespeeld.

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Gedrevenheid, nieuwsgierigheid en eerlijkheid zijn in elk geval 

belangrijke eigenschappen voor een Toga aan de Maas-

student. Een student moet gedreven zijn om uit te zoeken hoe 

iets zit, moet niet bang zijn om vragen te stellen en moet niet 

bang zijn om een afwijkende of kritische mening te geven. 

Door open en eerlijk te communiceren, ook over zaken die 

fout zijn gegaan, kan iedereen zichzelf verder ontwikkelen. 

Durf te laten zien we je bent en waarom je iets vindt!

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

De studenten van de master Toga aan de Maas zijn absoluut 

van meerwaarde. Het is gezellig als er een student rondloopt 

binnen kantoor. Daarnaast houden wij daarmee feeling met 

wat er allemaal onder studenten leeft. Bovendien hebben 

studenten vaak een frisse kijk op onderwerpen en kunnen zij 

goede ondersteuning bieden bij lopende zaken. 

Wij denken (en hopen) dat de studenten het ook als 

waardevol ervaren om aan de master Toga aan de Maas 

deel te nemen. Zij kunnen op een laagdrempelige manier 

kennismaken met veel verschillende kantoren en instellingen, 

zij kunnen tijdens hun master al kennismaken met de praktijk 

en ze weten daardoor beter wat het inhoudt om te werken in 

een togaberoep. 

Evert Leemreis en Laura Smit
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Sjöcrona van Stigt Advocaten

Hoe zou u uw kantoor beschrijven? 

Sjöcrona Van Stigt Advocaten behandelt strafzaken. Vanuit 

onze vestigingen in Rotterdam en Den Haag richten wij 

ons met name op het economisch strafrecht: dat kan 

bijvoorbeeld gaan over fraude, milieuovertredingen of 

arbeidsongevallen. In masterclasses voor de Toga-studenten 

hebben wij de afgelopen jaren laten zien dat dat meer 

omvat dan je denkt en alles behalve saai is! Daarnaast 

behandelen wij ook commune strafzaken. Kortom: 

strafrecht in volle omvang!

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Een goede Toga-student onderscheidt zich wat ons betreft 

door zijn/haar ijver en enthousiasme. Hij/zij moet een actieve 

houding hebben en zich niet beperken tot de gestelde vraag. 

Blijf nadenken, stel wedervragen en maak jezelf zichtbaar! 

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

In de masterclass voor de Toga-studenten hebben wij het 

gehele verloop behandeld van een fictieve strafzaak. De 

studenten hebben in twee casus – die gingen over een 

dodelijk arbeidsongeval en over een verdenking van omkoping 

en valsheid in geschrift – onder andere besprekingen gevoerd 

met de cliënt en met de Officier van Justitie.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de 

master Toga aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als 

voor de studenten?

Wij hebben op kantoor de hierboven beschreven 

karaktereigenschappen van een goede Toga-student als 

zeer waardevol ervaren. De studenten die bij ons stage 

hebben gelopen waren bovengemiddeld gemotiveerd om 

zo veel mogelijk mee te kunnen draaien in onze praktijk. 

Dat mes snijdt aan twee kanten: daardoor hebben onze 

advocaten ook veel waardevolle bijdragen ontvangen van de 

Toga-studenten!

Ploum

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

In 2019 hebben Iris Brinkhof en Alexandra Danopoulos 

een masterclass verzorgd over bestuursrecht. Tijdens de 

masterclass is een casus behandeld en is er gepleit door 

de studenten.

De casus ging over een fictief dancefestival genaamd Hard 

en Luid. De studenten waren verdeeld in twee groepen 

en kwamen op voor een groep belanghebbende of de 

gemeente. 

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Wij vinden dat de studenten in ieder geval de volgende 

eigenschappen dienen te bezitten: nieuwsgierigheid, 

creatief vermogen, buiten de lijntjes denken, parallel kunnen 

vergelijken, ondernemend en communicatief vaardig 

(welbespraakt). Verder vinden wij het belangrijk dat je in staat 

bent duurzame samenwerkingsverbanden aan te gaan.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

De toegevoegde waarde van de master Toga aan de Maas 

voor de studenten is het opdoen van veel praktijkervaring. 

Je komt als student met meerdere disciplines in 

aanraking(meerdere facetten van recht en rechtspleging leer 

je kennen). 

Voor ons is de toegevoegde waarde; het in contact komen 

met goede ambitieuze studenten en waardevolle contacten 

met de Universiteit.

Kneppelhout & Korthals Advocaten

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Een masterclass organiseren is leuk om te doen en 

meteen een ‘visitekaartje’ voor je kantoor. Wij hebben 

in 2020 gekozen voor het masterclass op het vlak van 

Arbeidsrecht. Veel mensen hebben hier wel een beeld 

bij, en bij een aantal onderwerpen is het aantrekkelijk 

om er ook meteen een mening bij te hebben. Toch zijn 

het juist de nuances die een zaak interessant maken. De 

studenten kregen de zaak voorgelegd en gingen deze in 

twee groepen voorbereiden, waarna zij de zaak mochten 

bepleiten. En dat deden zij met verve!

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Toga aan de Maas-studenten zijn geen luie studenten 

die voor de makkelijke weg kiezen. Zij zijn ambitieus en 

leergierig, zich bewust van wat de praktijk hen te bieden 

heeft. Wie bereid is de mouwen op te stropen laat zien dat hij 

of zij gelooft in het eigen kunnen en tegelijkertijd beseft dat 

niets vanzelf gaat. En deze nuchtere blik sluit mooi aan bij de 

Rotterdamse mentaliteit.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de 

master Toga aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als 

voor de studenten?

Niemand wil oogkleppen op. Dus als je als student de 

kans krijgt een bredere juridische blik te ontwikkelen, is 

het natuurlijk goed om die kans met beiden handen aan te 

grijpen. Voor ons als kantoor levert dat zeer gemotiveerde 

studenten op, die openstaan voor andere ideeën en bereid 

zijn verder te kijken dan hun neus lang is.

Floris Dudok van Heel en Pasqualle Uijtdewillegen

Hertoghs Advocaten

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Diverse thema’s uit de fiscale proces-, boete- en strafpraktijk, 

zoals het getuigenverhoor in fiscale procedures en 

strafprocedures; boekenonderzoeken van de fiscus die 

overgaan in strafonderzoeken van de FIOD; verschil in 

bewijsvoering in fiscale zaken en strafzaken; strategie. 

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Een goede Toga student moet in ieder geval een doorzetter 

en doorbijter zijn. 

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

Het is een toevoeging dat de studenten een duale blik 

houden. 

Peter van Hagen
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Wladimiroff Advocaten

Ruitenburg

Welk(e) onderwerp(en) zal uw kantoor gaan behandelen in de 

masterclass die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

De masterclass die wij verzorgen staat in het teken van fusies 

& overnames. Hierbij zullen wij het onder andere hebben 

over due diligence onderzoek en de precontractuele fase.

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Nieuwsgierigheid! Naar het eigen vakgebied en alle 

ontwikkelingen op dat terrein, maar ook naar de fiscale en 

bedrijfseconomische vragen die bij klanten (kunnen) spelen. 

Welk(e) onderwerp(en) heeft uw kantoor behandeld in de 

masterclasses die verzorgd worden voor de Toga-studenten?

Tijdens de masterclasses hebben studenten kennisgemaakt 

met de 5 kernwaarden van de advocatuur en gedebatteerd 

over ethische dilemma’s uit de beroepspraktijk. 

Welke eigenschap dient een goede Toga aan de Maas-

student in ieder geval te hebben?

Een goede Toga aan de Maas-student heeft juridisch inzicht, 

een kritische (frisse!) blik en durft mee te denken.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de  

master Toga aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als 

voor de studenten?

Toga aan de Maas geeft studenten en kantoren de 

mogelijkheid elkaar voorafgaand aan een (potentiële) 

student-stage te leren kennen. Zo kunnen wensen en 

verwachtingen van beide kanten worden afgestemd en kan 

het maximale uit de stageperiode worden gehaald.

Naast de associates die al langer bij ons programma zijn 

aangesloten, verwelkomen wij graag twee nieuwe associates die 

sinds 2020 zijn verbonden aan de master; Baker McKenzie en 

Ruitenburg. Wij kijken uit naar een vruchtbare samenwerking! 

Hieronder kunt u alvast een eerste indruk krijgen 

van Ruitenburg.

Wat is volgens u de toegevoegde waarde van de master Toga 

aan de Maas, zowel voor uw kantoor, als voor de studenten?

Dat de Toga aan de maas- student breed geïnteresseerd 

en georiënteerd is,  is zeker een toegevoegde waarde voor 

Ruitenburg. De student is gewend om verder te kijken dan het 

eigen vakgebied. Bij Ruitenburg werken veel specialisten van 

verschillende disciplines, waardoor de Toga aan de Maas-

student zich breed kan ontwikkelen. Wij stimuleren dat iedere 

medewerker werkt aan de zogenoemde T-shape; je verdiept je 

in je eigen vakgebied, maar we verwachten ook dat je over de 

grenzen van je eigen vakgebied heen kijkt. 

Speciaal voor onze jonge en ambitieuze talenten hebben 

wij daarom T-lab ontwikkeld. Dit is een groep medewerkers 

uit verschillende disciplines, die drie tot vier keer per jaar 

een dag bijeen komen. Ze behandelen dan gezamenlijk een 

onderwerp op juridisch of fiscaal terrein, bezoeken klanten, 

en denken mee over de toekomstvisie van Ruitenburg. 

Uiteraard is er aan het einde van de dag ook genoeg tijd om 

lekker met elkaar te eten, drinken en ontspannen. Want ook 

dat zorgt voor een fijne en stimulerende werkomgeving!

vlnr: Ellen Metselaar, Mariëlle van der Stok, Marlies Ferwerda 

en Matthias Duijzer.
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Inleiding
De dubbele master Toga aan de Maas is in 2015 opgericht, 

althans: nieuw leven ingeblazen. In dat jaar werd de doorstart 

van de oude Togamaster gerealiseerd. De belangrijkste 

verandering was de overgang van een eenjarig programma 

naar een tweejarig programma.

De dubbele master Toga aan de Maas bestaat sindsdien uit 

een willekeurige basismaster die gecombineerd wordt met 

de Togamaster. Deze twee masters moeten in anderhalf jaar 

worden afgerond, waardoor alleen excellente studenten 

voor het programma in aanmerking komen. Jaarlijks hopen 

we 25 topstudenten af te leveren, die door de juridische 

beroepspraktijk met een warm welkom worden onthaald. 

 

Toekomstvisie 
De gedachte bij de doorstart in 2015 was binnen de ‘nieuwe’ 

master(s) drie speerpunten centraal te stellen:

1. Verbreding via interne rechtsvergelijking

2. Ontwikkeling van togavaardigheden

3. Specialisatie in een rechtsgebied 

Vijf jaar draaien heeft ons vanzelfsprekend het één en ander 

geleerd en de uitdagingen hebben we begin 2020 vertaald 

naar concrete verbeterpunten. Deze verbeterpunten vormen, 

samen met de drie speerpunten, de toekomstvisie voor de 

komende (vijf) jaren. 

Van 5 naar 10 jaar 
Toga aan de Maas: 
toekomstvisie 

Deze visie schotelen we u hier graag op beknopte wijze voor. 

Daarbij moet opgemerkt worden dat onderwijs continue 

evaluatie vergt, al helemaal in de tijd waarin digitaal onderwijs 

zich als gevolg van het Coronavirus noodgedwongen aan 

ons heeft opgedrongen. Wat we nog voor ogen hebben is 

voor de komende(vijf) jaren wel leidend, maar de concrete 

uitvoering kan frequenter wijzigen. 

 

Het hanteren van de basiswaarden 
Onze basiswaarden, die terugkomen in de genoemde 

speerpunten, zijn in het per 2020 ingevoerde nieuwe 

curriculum nog steeds goed zichtbaar en voor de komende 

periode wordt niet beoogd van speerpunten af te wijken, we 

willen ze zelfs nog nadrukkelijker onderstrepen. 

De eerste twee waarden (interne rechtsvergelijking en de 

ontwikkeling van togavaardigheden) zijn vooral zichtbaar 

in de Togamaster en de derde waarde, specialisatie in een 

bepaald rechtsgebied, vooral in de basismaster. 

Concreter: 

•  Interne rechtsvergelijking staat centraal in het herziene 

vak Toga in Theorie en Praktijk en ook in de scriptie 

wordt gestimuleerd een dergelijke verrijking toe te 

passen. Ook in het vak Law and Narrative in Theory 

in Practice worden bepaalde vaardigheden vanuit 

meerdere rechtsgebieden belicht. 

•  De togavaardigheden worden onder de aandacht gebracht 

en ontwikkeld in de masterclasses en de stage, die in 

hoofdzaak verzorgd worden door onze official associates. 

Hierover later nog meer. Ook tijdens het vak English Legal 

Concepts staan schrijf- en spreekvaardigheden centraal, 

die voor verschillende togaberoepen van belang kunnen 

zijn. In het vak Law and Narrative in Theory and Practice 

is aandacht voor de relevantie van het narratief bij de 

uitoefening van verschillende togaberoepen. 

•  De specialisatie wordt in de basismaster, die onderdeel vormt 

van de dubbele master Toga aan de Maas, ruimschoots 

geborgd. Ook zijn er masterclasses die in het bijzonder 

gericht zijn op diepgang binnen een bepaald rechtsgebied. 

Het oppakken van verbeterpunten 
De uitdagingen bij Toga aan de Maas zijn in de eerste plaats 

gelegen in de organisatorische sfeer. De al even kort genoemde 

official associates dragen voor een belangrijk deel bij aan de 

inhoud van het programma. Goed contact en regelmatig 

onderhoud is dan ook van belang voor het functioneren van de 

master. Maar niet alleen in het contact met de official associates 

is professionalisering van belang. Ook op onderwijskundig 

gebied moeten beoordelingscriteria, vakdoelstellingen en 

andere eindtermen goed in de gaten worden gehouden. 

Intensieve betrokkenheid van zowel de coördinator als een 

nieuw gecreëerde functie van programmadirecteur moeten een 

rol in spelen in de verbeterslag op deze terreinen. 

Een tweede belangrijke uitdaging is om de betrokken official 

associates – simpel gezegd - blij te maken met wat we 

beloven. Concreet is het dus ontzettend belangrijk dat het 

selectieproces zorgvuldig verloopt en dat duidelijk is welk 

type student binnen het programma past. Ook dit betekent 

contact met de beroepspraktijk, maar tevens is zichtbaarheid 

van de master van evident belang. Hoe meer er te selecteren 

valt, hoe beter! 

 

Conclusie
Al met al zou het mooi zijn als Toga aan de Maas in het 

juridisch werkveld bekend komt te staan om kwaliteit, zowel 

als het aankomt op ons ‘eindproduct’ (top-togadragers) als 

op de dienstverlening (en een hartelijke en professionele 

werkwijze). 

Kwaliteit komt tot stand door studenten op intensieve wijze 

in contact te brengen met onze beste en bevlogen docenten 

en met prestigieuze gastsprekers, onder andere vanuit de 

(Rotterdamse) beroepspraktijk. Hierop zetten we dus met 

man en macht in. We zullen daarbij blijven kijken naar ons 

programma. Hierbij geven evaluaties met studenten ons 

belangrijke informatie, maar ook zijn we de Raad van Advies 

erkentelijk voor de betrokkenheid bij ons programma.

We hopen op een voortdurende samenwerking met alle 

huidige official associates en docenten! 
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Baker McKenzie 

Broeseliske van Vlijmen 

Cees Advocaten 

Cleerdin & Hamer Advocaten 

De Bont Advocaten 

De Brauw Blackstone Westbroek 

De Haas Advocaten 

DVDW Advocaten 

HerikVerhulst 

Hertoghs Advocaten

Houthoff 

HVG Law

Kneppelhout & Korthals Advocaten 

Loyens & Loeff

NautaDutilh 

Openbaar Ministerie Rotterdam

Ploum 

Rechtbank Rotterdam

Ruitenburg 

Seebregts & Saey 

Sjöcrona van Stigt Advocaten

Stibbe 

Ten Holter Noordam Advocaten

Wladimiroff Advocaten
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Graag blijven wij in contact met onze 

studenten, alumni en natuurlijk onze 

associates. Volg onze social media 

kanalen en blijf op de hoogte van alle 

ontwikkelingen van Toga aan de Maas. 

Aankondiging 
lustrum

Master Toga aan de Maas

@togaaandemaas

Erasmus School of Law - Toga aan de Maas

We houden 
contact! 

In 2020 viert Toga aan de Maas 

haar vijfjarig bestaan. Tijdens de 

startbijeenkomst in 2021 staan wij hier 

uitgebreid bij stil. We blikken terug en 

kijken vooruit, samen met u en natuurlijk 

alle alumni. U ontvangt hiervoor een 

officiële uitnodiging. Wij zien uit naar dit 

feestelijke moment!  

Op onze website vindt u ook een 

aantal publicaties van onze alumni. 

Bekijk deze op: eur.nl/master/

dubbele-master-toga-aan-de-

maas/publicaties-alumni

eur.nl/esl/master/dubbele-master-toga-aan-de-maas
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